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Inhoud

Nr. 15 Donderdag 22 mei 1986
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 417

Begrotingen
Indiening en verwijzing, blz. 417

Begrotingsstuk
Indiening en verwijzing, blz. 417

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 417

Vraag van mevrouw M. Vogels tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie en Werkgelegenheid, over de hou-
ding van de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve ten opzichte van het be-
schermd Floordambos en de steun aan de
VZW Brabantse Golf, blz. 424
Vraag van de heer J. Devolder tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over het
uitblijven van de subsidiëring van de
Voogdij- en Beschermraad van het Arron-
dissement Brugge, blz. 425

Voorstellen van decreet Motie van Orde
Indiening en verwijzing, blz. 417 Agenda, blz. 426

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 418

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Adviezen van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 418

Verslag
Indiening, blz. 418

Ontwerp van decreet houdende aanvulling
van het decreet van 27 juni 1985 inzake bij-
zondere jeugdbijstand
- 131 (19851986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 426

Spreker : mevrouw C. Smitt, verslag-
gever

Mededelingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 418

Artikelsgewijze bespreking, blz. 427

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 418

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over het zonder wettelijke vergun-
ning uitvoeren van werken in het be-
schermd Floordambos, blz. 419

Interpellatie (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer P. De Weirdt tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de waterverontreiniging door de be-
drijven gelegen langsheen het Zeekanaal
Gent-Terneuzen en de problematiek inza-
ke lozingsvergunningen, blz. 427

Sprekers : de heren P. De Weirdt, E.
Gryp, Minister J. Lenssens

Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer L.
Waltniel, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting, over de regeling
inzake huisvestingsschulden, blz. 420
Vraag van de heer A. Denys tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over de informatiebronnen en de
objectiviteit van de berichtgeving van de
BRT omtrent de staking van dinsdag 6 mei
jongstleden, blz. 420

Regeling van de werkzaamheden, blz. 433

Nr. 16 Donderdag 22 mei 1986
Middagvergadering

Vraag van de heer L. Vanhorenbeek tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsminister
van Externe Betrekkingen, over de proble-
matiek van de waterbeheersingsprojecten
in het beneden-Demerbekken, blz. 421
Vraag van de heer J. Laverge tot de heer T.
Kelchtermans, Gemeenschapsminister
van Onderwijs en Vorming, over kosteloze
RVA-dienstverlening in concurrentie met
de privé-sector, blz. 422

Berichten van verhindering, blz. 435

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer A. Diegenant tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over het foutief toepassen
van het decreet van 25 februari 1975 tot
vaststelling van het statuut van de niet-be-
taalde sportbeoefenaar en de nefaste ge-
volgen hiervan, blz. 435

Vraag van de heer J. Pepermans tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de bescherming van de Sint-
Niklaaskerk en vijf nabijgelegen gebou-
wen te Willebroek, blz. 423
Vraag van de heer W. Cortois tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over het niet-naleven van het besluit
ter bescherming van het Floordambos,
blz. 423

Sprekers : de heer A. Diegenant, Mi-
nister P. Dewael

Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegenheid,
over het gevolg dat de Vlaamse Executieve
zal geven aan de tijdens het 49e Vlaams-
Nationaal Zangfeest te Antwerpen uitge-
sproken boodschap, blz. 438

Sprekers : de heer H. Coveliers, Minis-

Omslag 2

ter G. Geens
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de produktie van fo-
noplaten van Vlaamse kunstenaars door
de Vlaamse Gemeenschap, blz. 440

Sprekers : de heren H. Coveliers, W.
Luyten, Minister P. Dewael

Interpellatie van de heer L. Van den Bos-
sche over de budgettaire toestand van de
Opera voor Vlaanderen, blz. 443

Sprekers : de heren L. Van de Bossche,
A. De Beul, Minister P. Dewael

Oprichting van een Commissie van Onder-
zoek over de Opera voor Vlaanderen, blz.
449

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, G.
Verhaegen, L. Dierickx

Samenstelling van commissies
Wijzigingen onder de vaste en de plaats-
vervangende leden, blz. 451

Ontwerp van decreet houdende aanvulling
van het decreet van 27 juni 1985 inzake bij-
zondere jeugdbijstand
- 131 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 45 1

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. Schiltz tot de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
de intrekking van de op voorstel van de
Vlaamse Executieve aan de heer Bert Pele-
man toegekende onderscheiding
Hoofdelijke stemming, blz. 452

Spreker : de heer H. Schiltz

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over het
informeren van de leden van de Vlaamse
Raad over de adviezen die de Vlaamse
Executieve aan de centrale Regering ver-
strekt en meer bepaald betreffende de
voorgenomen wijziging van de wet op het
Wegenfonds, blz. 454

Sprekers : de heren H. Schiltz, J. De
Seranno, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 458
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15e vergadering Donderdag 22 mei 1986
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer F. Grootjans Financiën en Begroting. -

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
10.00 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

- Ontwerp van decreet houdende de
begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1986
- 8 (19851986) - Nr. 1 + Adden-
dum + Bijlagen 1 tot VI.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.

Ontwerp van decreet houdende
goedkeuring van de Europese Ka-
derovereenkomst inzake grenso-
verschrij dende samenwerking tus-
sen territoriale gemeenschappen of
autoriteiten, en de Bijlage, opge-
maakt te Madrid op 21 mei 1980, in
de schoot van de Raad van Europa
- 136 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Buitenlandse en Externe Aangele-
genheden.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

V. Vanderheyden, L. Vanvelthoven ;
gezondheidsredenen. BEGROTINGSSTUK VOORSTELLEN VAN DECREET

P. De Keersmaeker ; buitenslands.’ Indiening en verwijzing Indiening en verwijzing

M. Decoster, E. De Groot, A. Deneir,
A.-M. Neyts-Uyttebroeck, G. Sproc-
keels, E. Vandersmissen, W. Van Ren-
terghem, A. Vreven ; ambtsverplich-
tingen.

De Voorzitter : Het volgende begro-
tingsstuk werd ingediend :

- Algemene toelichting bij de midde-
len- en de uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1986 -
- 6 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.BEGROTINGEN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende de
middelenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1986

ONTWERP VAN DECREET

Indiening en verwijzing

- 7 (19851986) - Nr. 1. De Voorzitter : Het volgende ontwerp
Verwezen naar de Commissie voor van decreet werd ingediend :

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer 0.
Van Ooteghem C.S. houdende het
verbod voor gemeentebesturen aan
derden bepaalde inlichtingen te
verstrekken
- 127 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Luyten C.S. houdende aanwij-
zing van een ambtenaar van de
Vlaamse Gemeenschap als om-
budsman voor het opvangen en be-
geleiden van de personen die nog af
Fe rekenen hebben met de onsocia-
lê en inhumane gevolgen van de na-
oorlogse repressie
- 132 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 15
22 mei 1986

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken 417
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Voorzitter

- Voorstel van decreet van de heer J.
Ansoms C.S. houdende maatrege-
len tot bevordering van de eerste-
lijnsmilieuzorg door de gemeenten
- 134 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Leefmilieu

- Voorstel van decreet van de heren
A. De Beul, G. Verhaegen, J. Van
Elewyck en A. Denys houdende in-
stelling van een Orde van Verdien-
ste van de Vlaamse Gemeenschap
onder de benaming Orde van de
Vlaamse Leeuw
- 137 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Cultuur.

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Indiening en verwijzing VERSLAG

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van resolutie werden ingediend :

- Voorstel van resolutie van de heer
L. Van den Bossche betreffende de
vestiging en de werking van een
Derde Wereld-persagentschap in
Vlaanderen
- 128 (19851986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
de Media.

ADVIEZEN VAN DE RAAD VAN STA-
TE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende adviezen
van de Raad van State werden inge-
diend :

- Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
H. Suykerbuyk C.S. houdende wijzi-
ging van artikel 2 van de Gemeen-
tewet
- 129 (1985-1986) - Nr. 2.

- Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
H. Coveliers C.S. houdende regeling
van de voordracht van burgemees-
ters in het Vlaamse Gewest
- 130 (1985-1986) - Nr. 2.

Indiening

De Voorzitter : Het volgend verslag
werd ingediend :

- door mevrouw C. Smitt namens de
Commissie voor Welzijn en Ge-
zondheid over het ontwerp van de-
creet houdende aanvulling van het
decreet van 27 juni 1985 inzake bij-
zondere j eugdbij stand
- 131 (1985-1986) - Nr. 2

tot het speelseizoen 1984-1985.

- Mededeling van het Rekenhof inza-
ke de Gemeenschapswaarborg ten
voordele van de VZW ,,De Philhar-
monie van Vlaanderen” - Rekenin-
gen voor 1985.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

SCHRIFTELIJKE VRAGEN (R.v.O.
art. 65)

Indiening

Schriftelijke vragen werden inge-
diend door :
- de heren J. Belmans,  mevrouw D.

Boeraeve-Derycke, de heren J. Bos-
mans, P. Breyne, G. Cardoen, J.
Caudron, W. Cortois, A. De Beul, J.
Depré, E. Derycke, M. Desutter, J.
Devolder, P. De Weirdt, M. Did-
den, M. Galle, L. Kelchtermans, J.
Laverge, mevrouw T. Merckx-Van
Goey, de heren 0. Meyntjens, G.
Mommerency, mevrouw M. Pan-
neels-Van Baelen, de heren P. Pee-
ters, F. Piot, J. Sauwens, A. Schel-
lens, H. Suykerbuyk, J. Valkeniers,
L. Van den Bossche, 0. Van den
Broeck, W. Van Durme, L. Vanho-
renbeek,  K. Van Miert, 0. Van Oo-
teghem, L. Vanvelthoven.

- Voorstel van resolutie van de heer
A. Diegenant C.S. betreffende de
studie van de democratie en de de-
mocratische instelling in het secun-
dair onderwijs
- 133 (1985-1986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van resolutie van de heer
J. Gabriels C.S. betreffende de pro-
blematiek rond de Kempense
Steenkoolmijnen
- 135 (1985-1986) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Economie, Tewerkstelling en Ener-
gie.

MEDEDELINGEN VAN HET RE-
KENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende medede-
lingen van het Rekenhofwerden inge-
diend :

- Mededeling van het Rekenhof inza-
ke de toepassing van het decreet
van 13 juni 1975 houdende de sub-
sidieregeling voor de Nederlands-
talige toneelkunst - Saldobetalin-
gen van de toelagen met betrekking

MEDEDELING VAN DE VOORZIT-
TER

De Voorzitter : Dames en heren, ik
deel u mede dat de Voorzitter van de
Conseil de la Communauté francaise
mij bij schrijven van 21 mei 1986 twee
door voornoemde Raad aangenomen
moties betreffende een belangencon-
flict heeft doen geworden, respectie-
velij  k naar aanleiding van het door de
heer Suykerbuyk C.S. ingediende voor-
stel van decreet houdende wijziging
van artikel 2 van de Gemeentewet en
van het door de heer Coveliers C.S. in-
gediende voorstel van decreet hou-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 15
22 mei 1986

Ingekomen stukken
Mededeling Voorzitter 418
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Voorzitter

dende regeling van de voordracht van
burgemeesters in het Vlaamse Ge-
west.

Conform artikel 32, paragraaf 1 van de
gewone wet van 9 augustus 1980 tot
hervorming der instellingen is de pro-
cedure inzake bedoelde voorstellen
van decreet derhalve geschorst, met
dien verstande echter dat de procedu-
re tot regeling van voornoemde belan-
genconflicten met de Conseil de la
Communauté francaise  overeenkom-
stig paragraaf 4 van hetzelfde artikel
op haar beurt is geschorst doordat bei-
de voorstellen van decreet ingevolge
het advies van de Raad van State van 7
mei 1986 voor advies aan het Overleg-
comité werden overgezonden.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

De Voorzitter : De Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting heeft het woord.

Minister L. Waltniel : Mijnheer de
Voorzitter, Minister Dewael heeft mij
gevraagd in zijn plaats de mondelinge
vragen te beantwoorden. Hij kan hier
niet aanwezig zijn vermits hij op dit
ogenblik in de Commissie voor Cul-
tuur vertoeft.

De Voorzitter : Goed, mijnheer de Mi-
nister.

Vraag van de heer A. De Beul tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over het zonder wette-
lijke vergunning uitvoeren van werken
in het beschermd Floordambos

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot
de heer Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over het zonder
wettelijke vergunning uitvoeren van
werken in het beschermd Floordam-
bos.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 15
22 mei 1986

minister, geachte collega’s, op 5 maart
1986 werd het Floordambos definitief
als landschap beschermd. In ant-
woord op de mondelinge vragen van
13 maart 1986 verklaarde Gemeen-
schapsminister Pede dat ,,het Floor-
dambos  definitief als landschap be-
schermd wordt, zodat de uitzonderlij-
ke biotoop, die zich in dit gebied ont-
wikkeld heeft, kan bewaard blijven.
Werken die aangevraagd worden zul-
len in overeenstemming moeten zijn
met de bepalingen van het besluit.”

Uit dit antwoord kon men afleiden dat
de bescherming van het Floordambos
verzekerd was. Het eerste deel van het
antwoord liet echter vermoeden dat
een aantal krachten, bij monde van de
Voorzitter van de Executieve, zich
niet neerleggen bij dit besluit. Dit
werd trouwens bevestigd door de ver-
klaringen van de Voorzitter van de
Executieve in de Panorama-uitzen-
ding van donderdag 8 mei 1986.

Op woensdag 7 mei 1986 werd in het
beschermde landschap Floordambos,
een tracé van 40 meter breed en 150
meter lang getrokken ; daartoe wer-
den bomen en struiken gerooid en het
terrein geëffend. De bedoeling is dui-
delijk het aanleggen van een bijko-
mende golfbaan.

Ik ontving graag een antwoord op de
volgende vragen.

1. Wanneer werd de overtreding door
de ambtenaren van de Dienst Land-
schappen vastgesteld ?

2. Deze werken betekenen duidelijk
een provocatie van het beschermings-
besluit van 5 maart 1986. Bent u op
één of andere wijze van zins dit be-
sluit, geheel of gedeeltelijk, op te hef-
fen ?

3. Aanvaardt u de verklaring van de
Voorzitter van de Executieve, dat wet-
ten en besluiten rond beschermings-
gebieden - in casu Floordambos -
kunnen ,,teruggedraaid”  worden ?

4. Welke bij komende maatregelen
voorziet u om verdere inbreuken op
het beschermingsbesluit te voorko-
men ?

5. Meent u niet dat een vordering voor
de rechtbank noodzakelijk is, om via
een dwangsom, elke inbreuk op de be-

Mededeling Voorzitter
Ontbreken vergunning werken Floordambos

scherming  van het Floordambos te
voorkomen ?

De Voorzitter : De heer Cortois is niet
aanwezig. De heer Waltniel, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, ten eerste, de overtreding werd
vastgesteld door de ambtenaren van
de dienst monumentenzorg tijdens
het verlengde weekend van O.L.H.
Hemelvaart.

Op maandag 12 mei - de eerste werk-
dag - werd dan ook onmiddellijk een
telegram naar het College van Burge-
meester en Schepenen gestuurd, met
het verzoek de werken onmiddellijk te
laten stopzetten ; dit was intussen
echter reeds in opdracht van de Bur-
gemeester gebeurd.

Ten tweede, wanneer ik op 5 maart
1986 het beschermingsbesluit ter vrij-
waring van het Floordambos heb on-
dertekend, dan heb ik dat uiteraard
gedaan met de bedoeling dit besluit te
handhaven.

Ten derde, wetten en besluiten kun-
nen inderdaad, afhankelijk van de
noodwendigheid van het ogenblik,
evolueren. Zo kan na afzienbare tijd
een eens ,,waardevol” monument of
landschap niet meer waardevol blij-
ken te zijn, of vice versa.

Ten vierde en ten vijfde, preventief
optreden en alzo inbreuken op be-
schermingsbesluiten voorkomen is
niet voorzien in de decreten.

Wanneer echter zoals nu het geval is,
een inbreuk vastgesteld wordt, dan
wordt deze zaak wel aanhangig ge-
maakt bij de Rechtbank.

Het PV opgesteld door de gemeente-
politie wordt naar de Rechtbank van
Eerste Aanleg gestuurd.

Blijkt dit niet voldoende, dan kan
mijn Administratie zich altijd burger-
lijke partij stellen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

419
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Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer
L. Waltniel, Vice-voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Financiën en Begroting,
over de regeling inzake huisvestings-
schulden

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Schiltz tot
de heer Waltniel, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de regeling inzake huis-
vestingsschulden.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ingevolge
het in gebreke blijvan van de Nationa-
le Landmaatschappij ten opzichte van
de Kredietbank voor 350 miljoen in-
trestbetalingen zou de centrale Staat,
in uitvoering van zijn waarborg, voor
dit bedrag zijn tussengekomen.

De Minister van Financiën zou naar
verluidt een bedrag van 245 miljoen
frank van deze uitgave ambtshalve in
mindering brengen op de aan de
Vlaamse Gemeenschap verschuldig-
de ristorno’s.

Is dit inderdaad het geval en zo ja :

1. op welke
berekend ;

basis werden de bedragen

2. is deze handelswijze niet strijdig
met de geruststellende bewering van
de Executieve als zou er eventueel
een akkoord bereikt zijn met de cen-
trale Regering inzake de huisvestings-
schulden ?

De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, het is inderdaad zo dat, ingevolge
het niet-nakomen door de Nationale
Landmaatschappij van haar verbinte-
nissen tegenover de Kredietbank, aan
wie zij op 26 maart 1986 een bedrag
moest betalen van 350.625.000 frank
aan jaarlijkse intresten voor een le-
ning van 2,75 miljard frank aangegaan
in 1983, de Staat verplicht is geweest
vermelde som te betalen aan de Kre-
dietbank bij wijze van Staatswaar-
borg.

- De heer M. Olivier, Eerste-Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.

Overeenkomstig artikel 2, § 1 van de
wet van 5 maart 1984 betreffende de
saldi en de lasten van het verleden van
de Gemeenschappen en de Gewesten
en de nationale economische secto-
ren, verhaalt de Staat in geval van toe-
passing van zijn waarborg, de gedane
uitgaven op de Gemeenschap of het
Gewest, naargelang van het geval.

Zich baserend op vermelde bepaling,
heeft de Minister van Financiën met
zijn schrijven van 24 april jongstleden
laten weten dat een bedrag van 69,98
procent respectievelijk 30,02  procent
van de door de Staat gedane uitgave
ambtshalve in vermindering zou wor-
den gebracht van de rekening van de
aan de Vlaamse Gemeenschap res-
pectievelijk aan het Waalse Gewest
verschuldigde ristorno?. Na onder-
zoek is gebleken dat de toegepaste
sleutel overeenstemt met de verhou-
ding van de werkelijke bestedingen in
de beide Gewesten voor die bepaalde
lening.

In dit verband dient opgemerkt dat de
thesauriemoeilij kheden van de Natio-
nale Landmaatschappij grotendeels
werden veroorzaakt door het feit dat
in 1985 een door de Nationale Land-
maatschappij gevraagde en door de
Vlaamse Executieve goedgekeurde
leningsmachtiging ten bedrage van 4
miljard frank eenzijdig werd herleid
tot 2,5  miljard frank. Daarenboven
heeft de Vlaamse Gemeenschap door
regelmatige afkorting van haar schuld
helpen beletten dat de thesaurie van
de Nationale Landmaatschappij in
een crisissituatie zou terecht komen.

Op grond hiervan heeft de Vlaamse
Executieve, zich steunend op artikel
32,s 2 van de gewone wet van 9 augus-
tus 1980 op de staatshervorming, be-
roep ingesteld tegen deze beslissing.
Deze zaak werd aanhangig gemaakt
bij het Overlegcomité Regering/Exe-
cutieven waar zij aan de agenda van
de vergadering van 13 mei 1986 werd
geplaatst. Tijdens vermelde vergade-
ring werd beslist het gestelde pro-
bleem te integreren in de globale pro-
blematiek van de lasten van het verle-
den inzake de huisvesting.

De Voorzitter : Het incident is geslo-

ten.

Vraag van de heer A. Denys tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de informatiebronnen en
de objectiviteit van de berichtgeving
van de BRT omtrent de staking van
dinsdag 6 mei jongstleden

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Denys tot
de heer Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over de informa-
tiebronnen en de objectiviteit van de
berichtgeving van de BRT omtrent de
staking van dinsdag 6 mei jongstle-
den.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, op dinsdag 6 mei
jongstleden werd tijdens de nieuws-
bulletins van 7 en 8 uur ‘s morgens
door onze openbare radio-omroep
meegedeeld dat bij de posterijen
slechts enkele sorteercentra operato-
nee1  waren. Aldus werd de indruk ge-
wekt dat de staking in het openbaar
ambt vrij algemeen was.

Hoewel ik niet behoor tot diegenen
die iedere uitspraak van onze BRT-
journalisten onder de loupe nemen
om na te gaan of er al dan niet gezon-
digd wordt tegen de objectiviteitsnor-
men, kan niemand ontkennen dat het
geven van een verkeerde indruk tij-
dens de aanvangsfase van een staking
een grote impact uitoefent op het ver-
der verloop van de staking.

Bijgevolg zou ik de geachte Minister
willen vragen :

1. of hij opdracht heeft gegeven aan de
ter zake bevoegde Raad van Bestuur
van de BRT te onderzoeken waarop
de BRT-journalisten hun genoemde
bewering hebben gesteund ;

2. waar de BRT-journalisten bij een
staking hun informatie halen ;

3. of er een scherper toezicht inzake
de objectiviteit bestaat in gevallen
waar de impact van de berichtgeving
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gevolgen kan hebben voor het verloop
van de staking.

Bijgevolg zou ik de geachte Minister
willen vragen :

1. of hij opdracht heeft gegeven aan de
ter zake bevoegde Raad van Bestuur
van de BRT te onderzoeken waarop
de BRT-j ournalisten hun genoemde
bewering hebben gesteund ;

2. waar de BRT-journalisten bij een
staking hun informatie halen ;

3. of er een scherper toezicht inzake
de objectiviteit bestaat in gevallen
waar de impact van de berichtgeving
gevolgen kan hebben voor het verloop
van de staking.

De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op de vraag van het
geachte lid wil ik allereerst beklemto-
nen dat de nieuwsuitzendingen van
de BRT niet alleen in een geest van
strenge objectiviteit maar ook zonder
voorafgaande censuur van de Rege-
ring moeten worden gegeven. Het is
daarom mijn mening dat ik met het
nodige voorbehoud moet optreden
wat de nieuwsuitzendingen betreft en
de verantwoordelijkheid ter zake vol-
ledig wil legen waar hij volgens het
decreet thuishoort, met name bij de
door deze Vlaamse Raad benoemde
Raad van Bestuur.

Dit gezegd zijnde wil ik op de specifìe-
ke vraag het volgende antwoorden.

1. De radio-nieuwsberichten over de
vakbondsactie bij de post op 6 mei
jongstleden luidden als volgt.

7 uur : ,,Ook bij de post wordt het werk
neergelegd en straks volgt wellicht
een groot deel van de scholen. (...)  De
post dan. In enkele sorteercentra is er
vannacht nog een beetje gewerkt, en
het is dan ook moeilijk te voorspellen
hoeveel post er zal worden uitgedra-
gen.”

8 uur : ,,Vanochtend  is de rest van het
openbaar vervoer gevolgd, en ook bij
de post heeft het grootste deel van het
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personeel het werk neergelegd. (...)
Ook bij de post ligt het werk groten-
deels stil. Vannacht is er nog wel ge-
werkt in enkele sorteercentra en daar-
om is het moeilijk te voorspellen hoe-
veel post er zal worden uitgedragen.”

13 uur : ,Dan is er natuurlijk de post.
Ook daar wordt er overal actie ge-
voerd ; hier en daar is er vanochtend
nog wel wat lokale post rondgedragen,
maar de grote sorteercentra zijn alle-
maal dicht, en dat zal zich natuurlijk
morgen, en misschien ook nog de ko-
mende dagen laten gevoelen, bij de
bestellingen.”

2. De informatie over de poststaking
werd geput uit een telefonische steek-
proef bij een vijftal sorteercentra.
Bronnen voor stakingsnieuws zijn in
het algemeen :

- een telefonische navraag bij de be-
trokken diensten ;

- de aangewezen woordvoerder (voor
de NMBS, de heer Van Gestel die
vaak zelf aan het woord wordt gela-
ten) ;

- berichten van de plaatselijke corres-
pondenten ;

- en het persagentschap Belga.

3. Met de impact van de berichtgeving
wordt terdege rekening gehouden in
d e  ,,Voorschriften,  G e b r u i k e n  e n
Aanbevelingen inzake Radio- en Te-
levisieberichtgeving” die de omroep-
journalisten gehouden zijn strikt na te
leven. Artikel 10 van deze Voorschrif-
ten luidt : ,,De verantwoordelijkheid
van de journalist is maar gedekt wan-
neer hij de instemming van zijn hië-
rarchische meerdere heeft. Hij moet
zijn chef raadplegen in alle delicate
problemen.”

Verder vormen in geval van sociaal
conflict artikels 16,27,28  envooral  30
van genoemde Voorschriften een
waarborg inzake objectiviteit. Zij lui-
den als volgt.

Art. 16 : Berichten en mededelingen
moeten ontdaan worden van alle ten-
dentieuze en propagandistische ele-
menten.

Art. 27 : Bij berichten over manifesta-
ties die nog aan de gang zijn, moeten

de details weggelaten worden die tot
verstoring van de openbare orde zou-
den kunnen aanzetten. Er mogen
geen wachtwoorden omgeroepen
worden.

Art. 28 : Telkens als er een synthese
van de toestand gewenst lij kt, moet zij
uitsluitend op basis van feiten ge-
maakt worden en de onderscheidene
standpunten weergeven. Zij moet zo
evenwichtig zijn dat ze een getrouw
beeld van de toestand ophangt.

Art. 30 : Worden uitgezonden : zake-
lijke en strikt documentaire berichten
betreffende sociale conflicten die zijn
aangekondigd of reeds plaatshebben,
aan de hand van de communiqués
verstrekt door de regering, door de na-
tionale beroepsorganisaties, alsook
aan de hand van de berichten der
nieuwsagentschappen.

Communiqués en beslissingen betref-
fende werkhervatting worden volgens
dezelfde richtlijnen bekendgemaakt.

Van de mededelingen dezer beroeps-
organisaties wordt, alleen bij wijze
van voorlichting, de hoofdinhoud ge-
geven, daarbij zorg dragend dat elke
aanzetting tot staking vermeden
wordt, evenals elke polemiek inzake
sociale conflicten. Er zal eveneens
voor gewaakt worden dat geen enkel
bericht uitgezonden wordt dat de
openbare orde of het algemeen belang
kan schaden.

De Raad van Beheer van de BRT heeft
op 12 mei 1986 een bespreking gewijd
aan de berichtgeving over de vak-
bondsactie van 6 mei 1986.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Vanhorenbeek tot
de heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister van Externe Betrekkingen, over
de problematiek van de waterbeheer-
singsprojecten in het beneden-Demer-
bekken

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Vanhoren-
beek tot de heer Deprez, Gemeen-
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Voorzitter

schapsminister van Externe Betrek-
kingen, over de problematiek van de
waterbeheersingsprojecten in het be-
neden-Demerbekken.

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
enkele tijd geleden kwam de studie
klaar over de Waterbeheersing in het
stroomgebied van de Demer tussen
Aarschot en Werchter, uitgevoerd
door het studiebureau Stabo uit Leu-
ven. De uitvoering van dit project zou
zo vernietigend zijn voor de natuur
van de ganse regio, dat er spontaan het
actiecomité Winge en Motte ont-
stond, samengesteld uit een tiental
Hagenlandse verenigingen, om het
project te bestrijden.

De onrust onder de milieubescher-
mers groeit gestadig, te meer daar
men vernam dat de bevoegde Minis-
ter van beekrechttrekkingen en ruil-
verkavelingen een prioriteit zou wil-
len maken.

Sinds kort hebben opnieuw bespre-
kingen plaats over de randvoorwaar-
den voor waterbeheersingsprojecten
in gans het beneden-Demerbekken.
Daaraan wordt onder meer deelgeno-
men door diverse diensten van de
AROL, de Vlaamse Waterzuiverings-
maatschappij, het Provinciaal Bestuur
voor Ruimtelijke Ordening van Bra-
bant, de Provinciale Technische
Dienst Brabant. De wekelijkse fre-
quentie van de bijeenkomsten laat
vermoeden dat men snel tot de uit-
voering wil komen.

Vanuit onze bekommernis dat elke
vorm van waterbeheer slechts een on-
derdeel kan zijn van een ecologisch
gericht beheer, zou ik de Minister het
volgende willen vragen.

1. In welke vormen van inspraak door
deskundige natuurbehoudverenigin-
gen wordt voorzien in de procedure ?

2. Zal er een ernstig knelpuntenon-
derzoek gebeuren ?

3. Zal de Regionale Vereniging voor
Natuur en Landschap, die reeds een

inventarisatieproject van de ecologi- Beide worden vanaf het begin inge-
sche waarden in het Hageland beëin- bracht in het Bijzonder Waterbeheer-
digd heeft, zijn know-how op het ge- singsprogramma, zodat een eerder
bied van de waterbeheersingsproble- subjectieve benadering van de gestel-
matiek mogen ten dienste  stellen van de problemen door belangengroepen
de aan de gang zijnde besprekingen ? dient vermeden te worden.

4. Voorziet de Minister in een oplos-
sing voor concrete wateroverlastpro-
blemen ?

5. Zal de Minister opteren voor inten-
sieve agrarische doeleinden, ongeacht
de fysische ongeschiktheid van de
gronden, de unieke ecologische waar-
den en de beschermende gewestplan-
nen van de beneden-Demervallei ?

De Voorzitter : Minister Deprez heeft
het woord.

4. Het Bijzonder Waterbeheersings-
programma heeft tot doel te zoeken
naar de meest geschikte oplossing
voor de concrete waterbeheersings-
problemen. Hierbij wordt na uitvoe-
ring van een knelpuntenanalyse ge-
steund op de doelstellingen en rand-
voorwaarden van de onderscheiden
betrokken sectoren. Voor de weer-
houden oplossing zal na goedkeuring
van het voorontwerp en het ontwerp
ter gelegenertijd tot de uitvoering
worden overgegaan.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, in verband met de waterbeheer-
sing in de vallei van het Beneden-De-
merbekken heb ik de eer het geachte
lid de volgende antwoorden te ver-
strekken.

1. In de procedure betreffende de be-
handeling van de verschillende Bij-
zondere Waterbeheersingsprogram-
ma’s (BWP’s)  in de onderscheiden
stroombekkens werd bewust geop-
teerd voor een vertegenwoordiging
van de betrokken sectoren door de
ambtenaren van de ter zake bevoegde
diensten ; er worden geen belangen-
groepen opgenomen. De deskundig-
heid inzake natuurbehoud wordt in-
gebracht door ambtenaren van de
Dienst Natuurbehoud en van de
Dienst Bos- en Groenbeheer.

5. De afweging van de doelstellingen
en randvoorwaarden der onderschei-
den sectoren, vertegenwoordigd in de
Bijzondere Waterbeheersingspro-
gramma’s-ambtenarenwerkgroep, is
momenteel pas begonnen, zodat de
vraag van het geachte lid in verband
met de te nemen opties, voorbarig is.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer J. Laverge tot de heer
T. Kelchtermans, Gemeenschapsminis-
ter van Onderwijs en Vorming, over
kosteloze RVA-dienstverlening in con-
currentie met de privé-sector

2. Het knelpuntenonderzoek is één
der essentiële taken en opdrachten
van ieder Bijzonder Waterbeheer-
singsprogramma.

3. Binnen de Administratie voor
Ruimtelijke Ordening en Leefmilieu
is de Dienst Landbouw belast met de
beleidsmatige aspecten van de water-
beheersingsproblematiek, terwijl in
de Algemene Technische Diensten
de Dienst Landbouwstructuren de
uitvoering van de waterbeheersings-
werken tot opdracht heeft. Binnen de-
ze diensten, die op elkaar zijn afge-
stemd en complementair werken, zijn
zowel de know-how als het gespeciali-
seerd personeel aanwezig.

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Laverge tot
de heer Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en Vor-
ming, over kosteloze RVA-dienstver-
lening in concurrentie met de privé-
sector.

De heer Laverge heeft het woord.

De heer J. Laverge (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, op verzoek
van de ondernemingen verzorgt de
RVA gratis voor de werknemers een
opleiding inzake commerciële softwa-
re.

Deze opleiding bestaat in het organi-
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Laverge

seren van cursussen met betrekking
tot het praktisch gebruik van software.

Medio 1985 is het buroticacentrum
van Kortrijk als pilootcentrum opge-
start. De RVA stelt dat zij deze op-
dracht uitvoert zoals bepaald in het
besluit van de Vlaamse Executieve
van 14 juli 1982.

Vindt de Gemeenschapsminister het
gepast dat de RVA in de huidige eco-
nomische situatie aanzienlijke bedra-
gen besteedt aan het opbouwen van
infrastructuur om diensten te ,,schen-
ken” aan gezonde bedrijven ?

Is het een aangewezen strategie van
de overheid om in concurrentie met
de privé-sector diensten naar zich toe
te trekken ?

De Voorzitter : Minister Kelchtermans
heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, artikel 3 van het Besluit van
de Vlaamse Executieve van 14 juli
1982 bepaalt dat ,,Beroepsopleiding
kan worden toegestaan aan diegene
die zich als werkzoekende bij een
dienst voor openbare arbeidsbemid-
deling heeft laten inschrijven. Wor-
den vrijgesteld van deze verplichting :

1. de cursisten die werknemer zijn en
de opleiding volgen na 18 uur en/of op
zaterdag en zondag ;

2. de werknemers die, verbonden door
een arbeidsovereenkomst, op aan-
vraag van hun werkgever een oplei-
ding volgen.”

In die zin voert de RVA dus inderdaad
haar opdracht uit zoals bepaald in het
koninklijk besluit.

Wat nu specifiek de cursussen betreft
tot het praktisch gebruik van software
wil ik het geachte lid erop wijzen dat
de beroepsopleiding RVA reeds in
1983 en 1984 dergelijke cursussen or-
ganiseerde en wel op ter beschikking
gestelde apparatuur (onder andere
voor opleidingspersoneel ten behoeve
van notariskantoren).

De opbouw van de gespecialiseerde
centra voor nieuwe technologie
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beantwoordt aan vastgestelde oplei-
dingsbehoeften zowel voor werkzoe-
kenden als voor werknemers, meer en
meer is de kennis van de informatica
in zijn diverse toepassingen een ver-
eiste om hetzij een betrekking te kun-
nen bekleden hetzij om de tewerkstel-
ling van de werknemer te vrijwaren.

Privé-instellingen die dergelijke op-
leidingspakketten aanbieden zijn,
naar ik meen, doorgaans niet in staat
om aan de totaliteit van de arbeids-
marktbehoeften te voldoen, zodat de
RVA wel verplicht is in te spelen op
de vraag van de nijverheid tot bij scho-
ling van hun werknemers.

Op uw vraag of de gemeenschap deze
diensten dient te ,,schenken” aan ge-
zonde bedrijven meen ik te kunnen
antwoorden dat het naar mijn weten
in hoofdzaak gezonde bedrijven zijn
die de omschakeling naar de nieuwe
technologieën aankunnen of aandur-
ven.

Dit neemt echter niet weg dat ik de
RVA-Beroepsopleidingen reeds eer-
der verzocht heb een onderzoek naar
de ,,betaalbaarheid”  van opleidingen
ten behoeve van de bedrijven in te
stellen en voor bepaalde opleidingen
een kostprijsberekening uit te voeren.

Bij de bespreking van de begroting
zullen wij u hieromtrent meer gege-
vens kunnen verstrekken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Pepermans tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de bescherming
van de Sint-Niklaaskerk en vijf nabijge-
legen gebouwen te Willebroek

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Pepermans
tot de heer Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de be-
scherming van de Sint-Niklaaskerk en
vijf nabijgelegen gebouwen te Wille-
broek.

De heer Pepermans heeft het woord.

De heer J. Pepermans (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, naar aanleiding van een slopings-
aanvraag voor een hele wijk te Wille-
broek, wordt de behandeling van een
aanvraag tot bescherming van de Sint-
Niklaaskerk en vijf andere nabijgele-
gen gebouwen met historische waarde
noodzakelijk.

Deze aanvraag dateert reeds van 21
juni 1978 en er werd gunstig over
geadviseerd door de Provinciale Com-
missie en de Rijksdienst, maar de defi-
nitieve beslissing liet op zich wach-
ten.

Een initiatief om te voorkomen dat
onoordeelkundig een waardevolle ci-
té zou verdwijnen, is dan ook drin-
gend. Een bescherming zou daarom
nu zeer wenselijk zijn.

Wat heeft de heer Minister in deze
zaak reeds ondernomen ?

De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik lees u het
antwoord van Minister Dewael op de
door de heer Pepermans gestelde
vraag.

In antwoord op de vraag van het
geachte lid, kan ik antwoorden dat ik
onmiddellijk mijn Administratie op-
dracht heb gegeven het nodige onder-
zoek in te stellen.

Uit de inlichtingen die ik heb beko-
men, blijkt dat de bevoegde Adminis-
tratie dit dossier in feite nog niet heeft
behandeld.

Ik heb opdracht gegeven dit dossier
bij prioriteit te behandelen en het mij
binnen de kortste keren voor te leg-
gen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. .

Vraag van de heer W. Cortois tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over het niet-naleven
van het besluit ter bescherming van het
Floordambos
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De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Cortois tot
Minister Dewael over het niet-nale-
ven van het besluit ter bescherming
van het Floordambos.

De heer Cortois heeft het woord.

De heer W. Cortois (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, op 5 maart 1986 heeft de Ge-
meenschapsminister van Cultuur het
Floordambos te Steenokkerzeel als
landschap erkend.

Dit heeft de VZW Brabantse Golf niet
belet op woensdag 7 mei jongstleden
zonder toelating machinaal vegetatie
in het bos te verwijderen over een
strook van 15 meter breed en 80 meter
lang,

De Burgemeester van Steenokkerzeel
liet de werken stilleggen en heeft ter
zake ook opdracht gekregen van het
Departement van Cultuur.

De VZW Brabantse Golf voelt zich
gesterkt door de steun van een hele
reeks politici en door de naar mijn me-
ning ongelukkige verklaringen van de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-

Elke vorm van waterbeheer kan, aldus
de heer L. Vanhorenbeek (VU),  slechts
een onderdeel zijn van een ecologisch
gericht beheer
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ve tijdens de Panorama-uitzending
van 8 mei jongstleden, waarbij hij de
indruk heeft verwekt dat, ondanks het
beschermingsbesluit, het golfproject
te Melsbroek toch nog een kans
maakt.

In welke mate komt de Gemeen-
schapsminister van Cultuur politiek
nog geloofwaardig over als de top van
de Vlaamse Regering verklaringen
aflegt die regelrecht indruisen tegen
zijn beschermingsbesluit ?

Graag uw reactie.

De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, Minister De-
wael heeft mij gevraagd het volgende
antwoord te verstrekken op de door
het geachte lid gestelde vraag.

Ik heb op 5 maart 1986 het Floordam-
bos te Vilvoorde-Steenokkerzeel als
landschap beschermd.

Deze bescherming heb ik genomen
omwille van de waardevolle biotopi-
sche elementen in het gebied ; boven-
genoemde bescherming heeft uiter-
aard implicaties op de aanwending
van de grond.

Om een gebied te bewaren worden er
erfdienstbaarheden opgelegd in het
beschermingsbesluit ; deze erfdienst-
baarheden dienen door elkeen geres-
pecteerd te worden.

Het is natuurlijk eenieders recht per-
soonlijke verklaringen af te leggen en
ik acht mijn politieke geloofwaardig-
heid niet in het gedrang gebracht door
verklaringen van wat u de top van de
Vlaamse Regering noemt. Ter zake
wil ik trouwens stellen dat de Vlaamse
Regering bestaat uit negen evenwaar-
dige Gemeenschapsministers, waar-
onder een voorzitter en een onder-
voorzitter.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten,

Vraag van mevrouw M. Vogels tot de

Niet-naleving beschermingsbesluit Floordambos
Houding Voorzitter Executieve t.o.v. beschermd Floordambos

heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de houding van de Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve ten
opzichte van het beschermd Floordam-
bos en de steun aan de VZW  Brabantse
Golf

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van mevrouw Vogels tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de houding van de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve ten opzichte van het beschermd
Floordambos en de steun aan de VZW
Brabantse Golf.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, tijdens de uit-
zending van Panorama van donderdag
8 mei jongstleden, waarover daarnet
werd gesproken, verklaarde de Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve
nogmaals een fervent voorstander te
zijn van de expansie van de golfsport
in Vlaanderen en van de plannen van
de VZW Brabantse Golf om een volle-
dig golfterrein aan te leggen in Mels-
broek. Dit terrein kan er echter niet
komen zonder dat een deel van het
onlangs beschermde Floordambos
letterlijk en figuurlijk voor de bijl
gaat. Merkwaardig zijn mijns inziens
dan ook de uitspraken van de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, name-
lijk dat de Vlaamse Executieve er is
om haar eigen bepalingen te doen na-
leven, maar dat zij ook bepaalde be-
sluiten ongedaan kan maken. Of met
andere woorden, van een bos dat nog
geen maand geleden beschermd
werd, kan de bescherming gewoon on-
gedaan worden gemaakt.

Welk soort beleid is dit ? Wij mogen
toch veronderstellen dat de Voorzitter
van de Vlaamse Executieve voldoen-
de vertrouwen heeft in zijn Minister
voor Cultuur, de heer Dewael.

Wanneer deze een bos laat bescher-
men, doet hij dit toch niet zo maar,
doch op basis van wettelijke gegevens
en wetenschappelijke rapporten.

Ik zou dan ook willen vragen vanuit
welke motieven de bescherming van
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Vogels

het Floordambos in vraag wordt ge-
steld en of het nog verantwoord is de
VZW Brabantse Golf voort te steu-
nen, aangezien deze zich weinig of
niets lijkt aan te trekken van de geno-
men beschermingsbesluiten en pre-
cies op diezelfde donderdag begon
met het omhakken van bomen voor de
aanleg van een golfbaan ?

De Voorzitter : Minister Deprez heeft
het woord. Hij zal antwoorden na-
mens Minister Geens.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, in antwoord
op haar vraag kan Minister Geens het
geachte lid meedelen dat hij tijdens
de Panorama-uitzending van 8 mei
jongstleden geenszins gezegd heeft
,,een fervent voorstander van de plan-
nen van de VZW Brabantse Golf’ te
zijn. Mevrouw Vogels baseert zich
wellicht op de uitspraken van de jour-
nalist, die dit programma-onderdeel
verzorgde en die stelde dat ,,Gaston
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Re-
gering, helemaal achter de Mels-
broekse golfplannen staat” en dat
,,Volgens Minister Geens er, naast de
democratisering van deze sport, nog
andere redenen zijn waarom Vlaande-
ren golfterreinen moet aanleggen”.

De Minister laat deze kanttekeningen
geheel voor rekening van de betrok-
ken journalist. Hij heeft hem er trou-
wens in een brief op gewezen dat deze
commentaar de inhoud van het inter-
view niet accuraat weergaf. De redac-
tie van Panorama heeft het kennelijk
niet nodig geacht de totaliteit van zijn
standpunt inzake de aanleg van golf-
terreinen weer te geven, zoals dat
nochtans blij kt uit het globale gesprek
dat door Panorama werd opgenomen
en uit de brief die hij aan Panorama na
afloop van de uitzending op 8 mei
schreef.

De basishouding die de Vlaamse Re-
gering - en ook haar Voorzitter - in
verband met de mogelijke aanleg van
golfterreinen - en dus ook voor het
project te Melsbroek - heeft aange-
nomen, is de volgende :

1. De Vlaamse Regering is geen initia-
tiefnemer of promotor inzake het aan-
leggen van golfterreinen ;

2. De Vlaamse Regering verleent geen
financiële steun aan privé-promoto-
ren van golfterreinen ;

3. Er kan geen sprake van zijn dat de
Vlaamse Regering, buiten de geëigen-
de, wettelijke procedures om, de be-
staande gewestplannen zou aanpas-
sen met mogelijke golfterreinproj ec-
ten.

De Minister heeft tijdens het bewuste
Panorama-interview wel gewezen op
het potentiële nut van golfterreinen in
het globaal pakket van ontspannings-
infrastructuur die, naast de sociaal-
economische infrastructuur, de aan-
trekkelij kheid van Vlaanderen voor
sommige buitenlandse investeerders
mee kan verhogen, wat op zijn minst
genuanceerder is dan te stellen dat hij
zonder meer een ,,fervent  voorstan-
der” zou zijn van de expansie van de
golfsport in Vlaanderen.

Wat de passages van de vraag van het
geachte lid betreft die betrekking heb-
ben op de bescherming en de bescher-
mingsbesluiten van concrete natuur-
gebieden, verwijst hij naar het ant-
woord van de ter zake bevoegde Ge-
meenschapsminister, de heer Patrick
Dewael.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Devolder tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister van Gezin en Welzijnszorg, over
het uitblijven van de subsidiëring van
de Voogdij- en Beschermraad van het
Arrondissement Brugge

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Devolder
tot mevrouw Steyaert,  Gemeen-
schapsminister van Gezin en Wel-
zijnszorg, over het uitblijven van de
subsidiëring van de Voogdij- en Be-
schermraad van het Arrondissement
Brugge.

De heer J. Devolder (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de Voogdij-
en Beschermraad van het gerechtelijk
Arrondissement Brugge heeft voor de
werkingsjaren 1984 en volgende nog

steeds geen subsidies ontvangen.

Reeds verscheidene malen werden
brieven aan de Minister gericht om te
wijzen op de ernst van deze situatie
voor de werking en het personeel van
genoemde Voogdij- en Bescherm-
raad.

Maand na maand belooft de Minister
schriftelijk dat de subsidies onmiddel-
lijk zullen worden uitbetaald. Tot op
heden werden echter geen subsidies
ontvangen.

Graag had ik van de geachte Minister
vernomen :

1. of de Voogdij- en Beschermraad
van het Arrondissement Brugge de
enige VZW is die in het kader van de
jeugdbescherming nog geen subsidies
heeft ontvangen ;

2. wanneer genoemde VZW daadwer-
kelijk de subsidies voor de werkings-
jaren 1984, 1985 en 1986 zal ontvan-
gen ?

De Voorzitter : Minister Steyaert heeft
het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik kan het
geachte lid antwoorden dat het ko-
ninklijk besluit van 27 april 1977 de
toekenning regelt van toelagen aan de
instellingen voor vervangende voog-
dij die vallen onder de wet op de min-
derjarigen die onderworpen zijn aan
de wet van 8 april 1965 betreffende de
j eugdbescherming.

Op grond van de bepalingen van dit
besluit en conform aan de gegeven
voorschriften moeten de instellingen
verslag uitbrengen over de vervangen-
de voogdijen die zij hebben uitgeoe-
fend ; de verstrekte gegevens alsook
de aanwending van de toelagen die
het voorgaande jaar werden toege-
kend, worden ter plaatse, door een
aangestelde ambtenaar gecontro-
leerd.

Na het vervullen van deze formalitei-
ten werden, ten laste van de kredieten
voor het begrotingsjaar 1985, gelijktij-
dig toelagen toegekend voor het dek-
ken van hun werkingskosten voor het
jaar 1985, aan :

- de Voogdij- en Beschermraad van
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het gerechtelijk Arrondissement
Brugge VZW, Meestraat 7 te Brugge ;

- de Voogdij- en Beschermraad van
het gerechtelijk Arrondissement
Kortrijk VZW, Beheersstraat 44 te
Kortrijk ;

- de Voogdij- en Beschermraad van
het gerechtelijk Arrondissement Ant-
werpen VZW,  Nationalestraat 46 te
Antwerpen.

Na het volbrengen van de procedure
inzake het vastleggen, vereffenen en
betaalbaar stellen van de uitgaven
overeenkomstig de wetten op de
Rijkscomptabiliteit enerzijds, en op
de organisatie van het Rekenhof an-
derzijds, is de effectieve uitbetaling
van de toelagen aan de bovenstaande
instellingen door het Bestuur der
Postchecks uitgevoerd op 2 mei 1986.

Het is duidelijk en vanzelfsprekend
dat volgens de wettelijke beschikkin-
gen en reglementeringen ter zake de-
ze toelagen slechts na verlopen ter-
mijn kunnen worden uitbetaald.

Rekening houdend met de gegevens
omtrent de werking in 1985 van de
instellingen voor vervangende voog-
dij kan de eventuele toekenning van
toelagen aan deze voorzieningen, ten
laste van de kredieten voor het begro-
tingsjaar 1986, gebeuren zodra de
Vlaamse Raad de begroting voor 1986
van de Vlaamse Gemeenschap heeft
goedgekeurd.

Ik zal er zeker over waken dat de uit-
betaling van de toelagen aan de voog-
dijraden in 1986 vlotter zal verlopen
dan in 1985.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Er is nog een vraag van
de heer Decoster, die heden wegens
ambtsverplichtingen is verhinderd.
Het geachte lid heeft verzocht deze te
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mogen stellen in een volgende verga-
dering van de Vlaamse Raad.

MOTIE VAN ORDE

Agenda

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de
Voorzitter, er is toch nog een monde-
linge vraag van de heer Van den Bos-
sche over de Mediaraad.

De Voorzitter : Zulke vraag staat niet
op de agenda, mijnheer Van Elewyck.

De heer J. Van Elewyck : Waarom niet,
mijnheer de Voorzitter ?

De Voorzitter : Omdat ze niet werd in-
gediend binnen de voorgeschreven
termijn.

De heer J. Van Elewyck : Wij nemen
akte van het feit dat een technische
vertraging van een half uur aanleiding
geeft tot het niet beantwoorden van
een vraag die dan toch een week vóór
de vergadering werd ingediend.

Ik meen dat het niet de gewoonte is
ons op zulke manier vast te pinnen op
data en uren.

De Voorzitter :  Mijnheer Van
Elewyck, er is een afspraak betreffen-
de de termijn van indiening. Wij heb-
ben deze vraag niet tijdig ontvangen,
anders zou ze op de agenda zijn ge-
plaatst.

De heer J. Van Elewyck : Deze vraag
had nog gemakkelijk aan de orde kun-
nen worden gesteld, mijnheer de
Voorzitter. Wij begrijpen het niet.
Tenzij de Gemeenschapsminister van
Cultuur niet graag antwoordt op een
vraag betreffende de uitvoering van
een decreet dat door de Vlaamse Raad
een jaar geleden werd goedgekeurd.
Dat is natuurlijk ook een mogelijk-
heid.

De Voorzitter : De indiener van de
vraag werd erover ingelicht dat ze op
de agenda van een volgende openbare
vergadering zou worden geplaatst.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de

Voorzitter, de indiener van de vraag is
ook op dit ogenblik beschikbaar. Hij
heeft mij daarstraks gezegd dat hij
met de gang van zaken helemaal niet
akkoord is. Hij heeft zoals ik moeten
vaststellen dat zijn vraag niet op de
agenda staat.

Ik herhaal dat wij dat niet begrijpen
tenzij de Gemeenschapsminister van
Cultuur bang is voor de uitvoering
van een door de Vlaamse Raad op 2
mei 1985 eenparig goedgekeurd de-
creet.

De Voorzitter :  Mijnheer Van
Elewyck, ik stel u voor dat u de heer
Van den Bossche zou suggereren zich
in verbinding te stellen met de betrok-
ken Minister en hem te vragen of hij
alsnog bereid is op de vraag te ant-
woorden, die dan als een dringende
vraag kan worden beschouwd en van-
daag behandeld.

De heer J. Van Elewyck : Dat hebben
wij gedaan, mijnheer de Voorzitter.
Wij hebben aan de Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur gevraagd of deze
vraag ,,dringend” kon worden aan-
vaard, vermits de termijn van indie-
ning slechts met een half uur was
overschreden.

De Gemeenschapsminister meende
dat vijf dagen en twaalf uren onvol-
doende waren om van die vraag een
dringende vraag te maken.

De heer Van den Bossche blijft echter
bereid die vraag hier te stellen. Alleen
moet men iemand vinden die bereid
is om er op te antwoorden.

Ik zeg het nogmaals, mijnheer de
Voorzitter, dat ik alleen maar kan
vaststellen dat de Minister een jaar na
het goedkeuren van het decreet over
de Mediaraad, weigert te antwoorden
op een vraag over de uitvoering ervan.
De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET houdende
aanvulling van het decreet van 27 juni
1985 inzake bijzondere jeugdbijstand
- 131 (19851986) - Nrs. 1 en 2
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Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende aanvul-
ling van het decreet van 27 juni 1985
inzake bijzondere j eugdbij stand.

De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Smitt, verslaggever, heeft
het woord.

Mevrouw C. Smitt, verslaggever (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter, de
Gemeenschapsminister van Gezin en
Welzijnszorg heeft in haar inleidende
toelichting duidelijk gesteld dat dit
ontwerp van decreet op geen enkele
wijze het decreet van 27 juni 1985 in-
zake bijzondere jeugdbijstand in het
gedrang brengt of wijzigt.

Dit ontwerp heeft tot doel het decreet
inzake bijzondere j eugdbij stand ten
spoedigste op een verantwoorde wijze
uit te voeren.

De bekendmaking van het decreet in-
zake bijzondere jeugdbijstand heeft
volgens artikel 56 van de bijzondere
wet van 8 augustus 1980 tot hervor-
ming der instellingen, echter tot ge-
volg dat de bepalingen ervan bindend
zijn vanaf de tiende dag na de bekend-
making. Dit kan een aantal proble-
men met zich brengen. In de eerste
plaats zullen een aantal hiaten ont-
staan in de sector, omdat enerzijds de
huidige jeugdbeschermingscomités
worden opgeheven en omdat ander-
zijds de comités voor bijzondere
jeugdzorg om technische redenen
niet gelijktijdig operationeel kunnen
worden gemaakt. Om het decreet vol-
ledig in werking te laten treden zijn
meer dan 30 uitvoeringsbesluiten no-
dig. De Gemeenschapsminister geeft
de voorkeur aan een stapsgewijze uit-
voering van dit decreet omdat overleg
en consultatie met de diverse geledin-
gen uit de sector noodzakelijk zijn.
Deze zienswijze werd door de com-
missieleden volledig bijgetreden. Bo-
vendien is de Commissie van mening
dat deze werkwijze een grote waar-
borg biedt om de fundamentele her-
vormingen en de grondige mentali-
teitswijziging die door de Vlaamse
Raad zijn gewild, ook op dit terrein in-
gang te doen vinden.

De publikatie van beide decreten zal
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de Vlaamse Executieve in staat stel-
len stapsgewijze de datum van inwer-
kingtreding te bepalen. Ik mag er u
verder op attent maken dat er geen op-
merkingen waren bij de artikelsgewij-
ze bespreking. De artikelen en het ge-
heel van het ontwerp werden eenparig
goedgekeurd. (Algemeen applaus)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de arti-
kelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende aanvul-
ling van het decreet van 27 juni 1985
inzake bij zondere  j eugdbij stand.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Het decreet van 27 juni 1985 inzake
bijzondere j eugdbij stand wordt aan-
gevuld met een artikel 36, luidend als
volgt :

,,Artikel 36

De Executieve stelt de datums vast
waarop de onderscheiden bepalingen
van dit decreet in werking treden.”

Artikel 3

Dit decreet treedt in werking de dag
waarop het in het Belgisch Staatsblad
wordt bekendgemaakt.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

Wij zullen straks de hoofdelijke stem-
ming over het gehele ontwerp van de-
creet houden.

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer P. De Weirdt
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de waterverontrei-
niging door de bedrijven gelegen langs-
heen het Zeekanaal Gent-Terneuzen
en de problematiek inzake lozingsver-
gunningen

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer De Weirdt tot de
heer Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de waterverontreiniging
door de bedrijven gelegen langsheen
het Zeekanaal Gent-Terneuzen en de
problematiek inzake lozingsvergun-
ningen.

De heer De Weirdt heeft het woord.

De heer P. De Weirdt (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het is u
wellicht bekend dat de Gentse kanaal-
zone tot een van de meest gepollueer-
de streken van ons land mag worden
gerekend. Reeds verschillende jaren
wordt deze streek getroffen door zwa-
re verontreiniging van lucht, bodem
en water. In de kanaalzone zijn ver-
schillende zware industrieën geves-
tigd die mijns inziens vooral verant-
woordelijk zijn voor de verontreini-
ging van water en lucht. Meer speci-
fiek in verband met de waterveront-
reiniging zijn het vooral de scheikun-
dige bedrijven die aan de basis liggen
van de vervuiling van het kanaalwa-
ter. Het zeekanaal Gent-Terneuzen is
trouwens reeds vele jaren zwaar ver-
ontreinigd. Uit talrijke onderzoeken
uitgevoerd door diverse instituten is
vastgesteld dat de kwaliteit van de ge-
nomen waterstalen bijzonder slecht is
en dat elke vorm van biologisch leven
in dit kanaalwater totaal is uitgeslo-
ten. In het verleden is reeds herhaal-
delij k door diverse milieugroeperin-
gen tegen deze verontreiniging gepro-
testeerd. Zelfs de Nederlandse autori-
teiten hebben reeds verschillende
malen geprotesteerd tegen de verre-
gaande vervuiling van het kanaalwa-
ter. Zij hebben zelfs aangedrongen op
maatregelen ter zake vanwege de Bel-
gische overheid. Ik zou de waarheid
geweld aandoen wanneer ik zou stel-
len dat er van Belgische zijde nog
geen inspanningen werden gedaan
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om deze toestand te verhelpen. Diver-
se waterzuiveringsinstallaties voor de
zuivering van huishoudelijk afvalwa-
ter langsheen het kanaal zijn reeds in
werking of in het vooruitzicht gesteld.
Verschil lende bedri jven hebben
reeds waterzuiveringsinstallaties ge-
bouwd of werken in die zin plannen
uit. Helaas zijn deze tot nog toe ge-
plande inspanningen onvoldoende
om de kwaliteit van het kanaalwater
grondig te verbeteren. Volgens spe-
cialisten zou wel een lichte verbete-
ring van de kwaliteit merkbaar zijn
maar deze is verre van voldoende.
Men moet zelfs geen bioloog of schei-
kundige zijn om vast te stellen dat het
kanaalwater nog altijd zwaar veront-
reinigd is. Men kan dit zelfs met het
blote oog vaststellen. Op de kaart van
de biologische kwaliteit van de water-
lopen in België staat het kanaal Gent-
Terneuzen als zwaar vervuild aange-
duid en de recente acties van de mi-
lieuorganisatie Greenpeace hebben
ons nog eens met de neus op de feiten
gedrukt. Het laboratoriumschip ,,Be-
luga” van Greenpeace heeft onlangs
op diverse lozingspunten in het ka-
naal waterstalen genomen. Uit dit on-
derzoek zou blijken dat de vigerende
lozingsnormen verscheidene malen
werden overschreden. Uit de water-
stalen zou meer bepaald blijken dat
de zuurtegraad van het water niet aan
de normen beantwoordt. Eveneens
zouden er zich problemen stellen in-
zake de bio-accumuleerbare en per-
sistente stoffen.

Mijnheer de Minister, ik wens wat
meer concreet in te gaan op de bevin-
dingen van de milieuorganisatie
Greenpeace. Bij het lozingspunt van
het scheikundige bedrijf UCB trof
men bijzonder vuil afvalwater aan
met een bruine kleur waarin zich on-
der meer te veel zwevende deeltjes
zouden bevinden. Bij de lozingspun-
ten van NL Chemicals waar titaan-
dioxyde wordt geproduceerd werden
in het afvalwater met geijkte appara-
tuur Ph-graden tussen 0,8  en 1,2  ge-
meten en op een bepaald ogenblik
werd zelfs een Ph-graad van 0,5  geme-
ten, wat de organisatie ertoe aanzette
om te zeggen dat er werkelijk zuiver
zuur werd geloosd.

Bij Rhône-Poulenc Chemie is uit het
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onderzoek gebleken dat in de koelwa-
ters onder andere een cadmiumgehal-
te aanwezig is van 1.000 microgram
per liter, daar waar het toegelaten ge-
halte slechts 5 microgram mag bedra-
gen.

Terloops wens ik ook te benadrukken,
mijnheer de Minister, dat uit onder-
zoeksresultaten van het Instituut voor
Hygiëne en Epidemiologie, gedaan in
de omgeving van Rhône-Poulenc,’ ge-
bleken is dat er verhoogde concentra-
ten in het grondwater werden aange-
troffen van halo-eters, kankerverwek-
kende niet afbreekbare stoffen, ge-
bruikt onder meer voor de aanmaak
van vernissen en insecticiden.

Ik besef zeer goed, mijnheer de Minis-
ter, dat de metingen van Greenpeace
eventueel zullen worden betwist, on-
der andere omdat het over moment-
opnamen gaat, dat er niet gewerkt
wordt op basis van gemiddelden, dat
de gebruikte onderzoeksmethodes
zelf voor discussie kunnen vatbaar
zijn.

Deze thesissen worden thans reeds
bevestigd door contacten die ik met
diverse bedrijven, gevestigd langs-
heen de Gentse kanaalzone, heb ge-
had. De bedrijfsleiders zeggen mij dat
de metingen van Greenpeace niet al-
tijd de correcte weergave zijn van de
werkelijke toestand en dat volgens
hen de gemeten waarden schromelijk
overdreven zijn.

Alhoewel er soms wel iets waar is in
de argumentatie van het bedrijfsle-
ven, meen ik toch dat men de opmer-
kingen van Greenpeace ernstig moet
nemen en hen het voordeel van de
twijfel moet gunnen.

Ik heb het cijfermateriaal over het ka-
naal Gent-Terneuzen van het Insti-
tuut voor Hygiëne en Epidemiologie
laten ondezoeken. Het betreft cijfers
over een periode van tien jaar, name-
lijk van 1975 tot 1985, en hieruit blij kt
onder meer het volgende. In het mi-
lieurecht bestaat sedert 1961 een ver-
drag tussen België en Nederland in
verband met de afvalwaters. In dit ver-
drag zijn normen bepaald voor ver-
schillende afvalstoffen. Over het alge-
meen werden deze normen gerespec-
teerd gedurende de periode 1975-
1985. Verontrustend is evenwel dat

voor sommige stoffen, die mijns in-
ziens als gevaarlijk voor de volksge-
zondheid moeten worden bestem-
peld, de gemeten waarden te hoog lig-
gen. Zo kan men stellen dat de geme-
ten waarden voor onder andere cad-
mium, ijzer, mangaan, lood en zink
duidelijk te hoog zijn. De waarden
stijgen naarmate men de Nederlandse
grens nadert. Hieruit blij kt duidelijk
dat hoofdzakelijk de bedrijven, geves-
tigd langsheen het kanaal verantwoor-
delij k zijn voor de lozing van afvalwa-
ters waarin zware metalen aanwezig
zijn. De waarden stijgen immers vanaf
het controlepunt Tolhuis te Gent tot
aan het controlepunt aan de Neder-
landse grens. Het is inmiddels vol-
doende bewezen dat zware metalen
zeer schadelijk zijn voor de Volksge-
zondheid. Zij komen in het grondwa-
ter terecht via het kanaalslib dat op
het land wordt gestockeerd.

Het gehalte ortho-fosfaat zou even-
eens te hoog liggen en soms is dit
eveneens het geval voor sulfaat.

Terloops merk ik ook op, mijnheer de
Minister, dat de temperatuur van het
kanaalwater globaal genomen vrij
hoog is, en in de zomermaanden op
sommige plaatsen zelfs 21’ C be-
draagt, onder andere aan de elektrici-
teitscentrale te Langerbrugge. Ik
neem aan dat dit voor de kwaliteit van
het water eveneens geen goede zaak
is.

Voor de jaren 1975, 1983 en voor het
jaar 1985 heb ik enkele cijfers uitge-
zet.

Voor het jaar 1975 merkt men een stij-
ging van het chloorgehalte van 260
microgram per liter aan het Tolhuis te
Gent, tot 1.120 microgram per liter
aan de Nederlandse grens. Dat zijn
duidelijk te hoge waarden.

Voor 1983 stellen wij vast dat de
B.O.D. 5 - zijnde de zuurstof die de
levende organismen in het water ver-
bruiken - daalt naarmate men de Ne-
derlandse grens nadert van 8 milli-
gram per liter naar 4, daar waar de nor-
male waarde 6 milligram per liter zou
moeten bedragen.

Inzake het sulfaatgehalte stellen wij
een merkwaardige stijging vast ter
hoogte van de Gentse Ringvaart - wat
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er zou kunnen op wijzen dat bij voor-
beeld UCB daarvoor verantwoorde-
lijk is - en ter hoogte van NL Chemi-
cals,  waar men merkwaardige spron-
gen vaststelt tot 70 milligram per liter.

Mijnheer de Minister, dezelfde stij-
gingen noteert men ook voor chloor
en fluor.

Het gehalte aan ortho-fosfaat voor het
jaar 1983 ligt opnieuw te hoog. Ter
hoogte van de staalfabriek Sidmar is
zelfs het loodgehalte te hoog. Voor ij-
zer en mangaan is het gehalte te hoog
aan de Nederlandse grens.

Voor 1985 kunnen wij uit de metingen
opmaken dat er een stijging is van het
kopergehalte en dat het chloorgehalte
nog steeds te hoog ligt.

Uit de beperkte studie van de me-
tingsresultaten van het Instituut voor
Hygiëne en Epidemiologie blij kt dui-
delijk dat de vervuiling van het water
van het kanaal Gent-Terneuzen een
vaststaand feit is.

Mijnheer de Minister, ik wens er de
nadruk op te leggen dat het cumula-
tief effect van de verschillende lozin-
gen vermoedelijk een zeer negatieve
weerslag heeft op de kwaliteit van het
kanaalwater.

Het wordt dus meer en meer duidelijk
dat de verontreiniging van het kanaal-
water moet worden ingedijkt. Mijn-
heer de Minister, ik zou dan ook graag
vernemen welke maatregelen u over-
weegt ter verbetering van de kwaliteit
van het water van het zeekanaal Gent-
Terneuzen.

Mijnheer de Minister, ter zake zou ik
u graag een aantal preciese  vragen wil-
len stellen.

Ten eerste, gebeuren de metingen van
het Instituut voor Hygiëne en Epide-
miologie  nog steeds regelmatig ? Het
komt mij immers voor dat men voor
het jaar 1985 en zelfs voor het jaar
1986 het aantal controlepunten heeft
verminderd en dat er ook minder fre-
quent controles worden uitgevoerd. Ik
voeg er echter wel aan toe dat onder-
tussen betere controlemethodes wor-
den gebruikt, die onder andere ook op
twee verschillende manieren worden
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aangewend om de eventuele over-
schrijding van de lozingsnormen te
kunnen vaststellen.

Ik zou eveneens willen vernemen of
de  Vlaamse  Waterzuiveringsmaat-
schappij regelmatig waterstalen
neemt, vermits de Vlaamse Waterzui-
veringsmaatschappij belast is met de
controle op de naleving van de lo-
zingsvergunningen.

Ten tweede, mijnheer de Minister,
kunt u mij meedelen op welke lo-
zingsstoffen de gebeurlijke onderzoe-
kingen van de waterstalen slaan ? Men
stelt immers vast dat heel wat chemi-
sche stoffen worden geloosd, die niet
afbreekbaar zijn en die in de voedsel-
kringen kunnen worden opgenomen.

Mijnheer de Minister, ik kan mij
eveneens niet van de indruk ontdoen
dat de metingen vaak weinig of niets
weergeven over de concentratie van
niet-afbreekbare stoffen.

Ten derde, confer met wat ik zoëven
heb gezegd, zou ik u willen vragen of
het onderzoek van de waterstalen
meer aanduidingen verschaft over een
mogelijk cumulatief effect van de lo-
zingen.

Ten vierde, wens ik te vernemen of de
bedrijven gevestigd langsheen het ka-
naal Gent-Terneuzen voor ieder lo-
zingspunt en voor de verschillende te
lozen afvalstoffen over een aangepas-
te lozingsvergunning beschikken.
Volgens sommige bronnen - die ik
evenwel niet heb kunnen controleren
- zou bijvoorbeeld in de Provincie
Oost-Vlaanderen slechts 20 procent
van de vergunningsplichtige bedrij-
ven over een lozingsvergunning be-
schikken.

Bovendien, mijnheer de Minister,
stelt zich ook het probleem dat nog
niet alle sectoriële lozingsvoorwaar-
den zijn vastgelegd. Ik besef dat het
een probleem is dat door de nationale
Minister voor het Leefmilieu, me-
vrouw Smet, moet worden geregeld.
Bemoeilijkt dit het opstellen van de
lozingsvergunningen voor de betrok-
ken bedrijven niet ?

Ten vijfde, indien uit het onderzoek
mocht blij ken dat sommige bedrijven
langsheen het kanaal gebeurlijk over

geen of over geen correcte lozingsver-
gunning beschikken, welke maatrege-
len, mijnheer de Minister, overweegt
u dan te nemen om aan dit probleem
te verhelpen ?

Ik stel mij ook de vraag of de Vlaamse
Waterzuiveringsmaatschappij over
voldoende middelen en mankracht
beschikt om een efficiënte controle te
verrichten.

Ten zesde, welke specifieke maatre-
gelen zullen er worden genomen ter
verbetering van de kwaliteit van het
kanaalwater van het zeekanaal Gent-
Terneuzen ? In dit verband denk ik
ondermeer aan :

- de stopzetting van de lozingen van
bio-accumuleerbare en persistente
stoffen ;

- de sanering aan de bron van het af-
valwater veeleer dan het toepassen
van een techniek van verdunning ;

- de onderwerping van alle bestaande
lozingsvergunningen aan dwingende
saneringsmaatregelen ;

- hoe ziet u de eventuele gemeente-
lijke controle toegepast vermits u en-
kele weken geleden allusie heeft ge-
maakt op het feit dat u op dat vlak aan
de gemeenten een uitgebreid contro-
lerecht zou willen toekennen ?

Ten zevende, mijnheer de Minister, ik
wens uw aandacht te vragen voor het
feit dat de lozingsvergunningen niet
openbaar zijn en zulks de controle be-
moeilij  kt.

Mijnheer de Minister, ik moet u ook
wijzen op de vaak gebrekkige controle
en op een onvoldoende permanente
controle inzake het naleven van de lo-
zingsvoorwaarden vervat in de lo-
zingsvergunningen van verschillende
bedrijven.

Dit waren, mijnheer de Minister, mijn
concrete vragen.

Tot besluit van mijn interpellatie zou
ik u willen vragen bijzondere aan-
dacht te besteden aan de situatie van
de Gentse kanaalzone die, zoals ik
daarnet zei, mag gerekend worden tot
één van de zwaarst verontreinigde
streken in ons land.

Ik heb u destijds een schriftelijke
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vraag gesteld nopens de luchtveront-
reiniging in de Gentse kanaalzone. U
hebt toen aangekondigd dat u concre-
te maatregelen zou nemen, vooral in-
zake SOJozingen,  waarvoor ik u te-
recht dankbaar ben.

Ik hoop dan ook, mijnheer de Minis-
ter, dat u ook concrete maatregelen
zult nemen om de waterverontreini-
ging van het zeekanaal Gent-Terneu-
zen te verhelpen. (Applaus op ver-
schillende banken)

De Voorzitter : De heer Gryp heeft het
woord.

De heer E. Gryp (op de tribune) : Mijn-
heer de Voorzitter, op woensdag 16
april heb ik het voorrecht genoten
mee te reizen aan boord van de Belu-
ga, het varend laboratorium van
Greenpeace. Ik ben dus rechtstreeks
getuige geweest van de onthutsende
vaststellingen welke deze merkwaar-
dige dag hebben gekruid. Onder het
wakend oog van de rijkswacht werd
bij enkele van de talloze lozingspijpen
van het kanaal Gent-Terneuzen aan-
gelegd. Een van de voornaamste
objectieven van deze bedrijventocht
was NL-Chemicals (Kronos), beken-
de titaandioxyde-producent en be-
rucht om zijn illegale lozingen van
sterk afvalzuur in de Noordzee. Trou-
wens, dezelfde dag werd hierover
door mijn collega Aelvoet geïnterpel-
leerd in de Senaat tot onder andere
mevrouw de Staatssecretaris voor
Leefmilieu, maar straks meer daaro-
ver. We verwachtten ons aan geen ab-
normale metingen, vermits theore-
tisch enkel zwak zuur geloosd wordt
en bovendien Greenpeace zo vriende-
lijk was geweest de directie van het
bedrijf van ons bezoek te verwittigen.
Vandaar waarschijnlijk de vriendelij-
ke doch geïnteresseerde rijkswacht-
begeleiding. Men kan zich onze stom-
me verbazing voorstellen toen bij een
eerste meting aan de afvoerpijp met
de mobiele PH-meter een zuurte-
graad tussen 0,8  en 1,2  werd waarge-
nomen.

Daar voor de lozing van titaandioxy-
deafval  geen sectoriële normen be-
staan, gelden bijgevolg de algemene
normen, wat erop neerkomt dat de PH
niet hoger dan 9 en niet lager dan 6,5
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mag zijn. Daarom werden nieuwe sta-
len genomen en een tweede onder-
zoek werd uitgevoerd, deze keer met
de geijkte apparatuur aan boord van
de Beluga en in aanwezigheid van een
rij kswachtofficier als bevoegd per-
soon. Deze maal werd een nog lagere
waarde opgetekend namelijk 0,5  -
wat gelijk staat met onverdund zwa-
velzuur. Dergelijke overtreding
moest aangeklaagd worden, wat dan
ook prompt gebeurd is bij de Procu-
reur des Konings. Bovendien werd
door de inspecteur van de VZW ver-
klaard dat hij dezelfde dag nog stalen
zou nemen. Ik nam dan ook de vrij-
heid vanop het schip mijn collega Ael-
voet op de hoogte te brengen, zodat zij
in haar repliek de Staatssecretaris
voor Leefmilieu kon inlichten over
deze grove overtreding. In haar ant-
woord op de interpellatie van me-
vrouw Aelvoet over de illegale lozin-
gen in zee, had de Staatssecretaris zo-
pas het volgende gezegd : ,,De vraag-
stelling heeft enkel betrekking op het
storten van sterk zuurafval in zee.
België heeft hier gekozen voor de
minst ecologisch schadelijke oplos-
sing van het storten in zee in tegen-
stelling tot onze buurlanden waar de-
ze afvalstoffen in de oppervlaktewate-
ren worden geloosd.” Einde citaat.
Ironischer kan het niet.

Maar nu terug naar het Vlaamse Ge-
west met haar kanaal Gent-Terneu-
zen, dat meer en meer op een riool be-
gint te gelijken. Alvorens enkele con-
crete vragen te stellen aan de Ge-
meenschapsminister voor Leefmilieu
in verband met de hogergenoemde
grove overtreding door het bedrijf NL
Chemicals, wil ik er terloops nog even
op wijzen dat de vorige dag, op 15
april dus, de Greenpeacebemanning
in het afvalwater van Rhône-Poulenc
meer dan 1000 microgram cadmium
per liter gemeten had, terwijl de
norm, zoals reeds gezegd door mijn
collega, 5 microgram is. Naast cad-
mium en zijn verbindingen behoren
ook kwik en organo-halogeenverbin-
dingen tot de zwartelijststoffen gevi-
seerd door de Europese Richtlijn van
4 mei 1976 en het koninklijk besluit
van 3 augustus 1976, houdende alge-
meen reglement voor het lozen van af-
valwater in de gewone oppervlaktewa-
teren. Deze stoffen mogen niet ge-
loosd worden zonder uitdrukkelijke

vergunning. Het zal de Minister wel-
licht interesseren te vernemen dat, in
tegenstelling met wat steeds beweerd
werd in verband met de aanwezigheid
van halo-ethers in het kanaalwater,
namelijk dat deze stoffen afkomstig
waren uit Wallonië, een Gentse mi-
lieubeweging ontdekt heeft dat deze
stoffen aanwezig zijn in slib aange-
maakt met kanaalwater uit Zelzate
voor het bouwen van de dijken van
het tweede spaarbekken te Kluizen,
kanaalwater gepompt vlak bij de lo-
zingspijpen van datzelfde Rhône-Pou-
lenc.

Tot besluit zou ik de Minister volgen-
de vragen willen stellen.

1. Op basis van de wet op de bescher-
ming van de oppervlaktewateren te-
gen verontreiniging van 26 maart
197 1, kan in geval van overtreding de
lozingsvergunning worden geschorst
gepaard met verzegeling, op voor-
waarde dat gerechtelijke vervolging
werd ingesteld. Normaliter moet het
parket vervolging instellen, wanneer
de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij een proces-verbaal van de
overtreding heeft neergelegd. Is dit
gebeurd ? Zo neen, waarom niet ? Zo
ja, heeft het parket vervolging inge-
steld ? Zo ja, zal de overtreding een
schorsing van de lozingsvergunning
tot gevolg hebben ? Zo neen, waarom
niet ?

2. Bij ernstige verontreiniging kunnen
steeds veiligheidsmaatregelen wor-
den genomen, ook stillegging door ge-
meenten of door de ambtenaren van
de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij, te bekrachtigen door de Ge-
meenschapsminister voor Leefmi-
lieu.

Worden dergelijke maatregelen bij
deze ernstige overtreding overwo-
gen ? Zo ja, dewelke ? Zo neen, waar-
om niet ?

3. Heeft het bedrijf Rhône-Poulenc
een vergunning voor het lozen van
cadmium ? Zo ja, waarom ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, ik dank de heren De Weirdt en
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Gryp voor de constructieve interpella-
tie die zij hebben gehouden.

Alvorens te antwoorden op de vragen
- met voorbehoud voor de heel punc-
tuele vragen, waarop het mij nu mate-
rieel niet mogelijk is een antwoord te
geven -, wens ik de twee belangrijk-
ste beleidsinstrumenten in de strijd
tegen de verontreiniging van de op-
pervlaktewateren in herinnering te
brengen.

Vooreerst is er het Algemeen Water-
zuiveringsprogramma van Vlaande-
ren. Met het oog op een grotere effi-
ciëntie van het waterzuiveringsbeleid
heb ik drie jaar geleden samen met al-
le betrokken diensten en met de twee
zuiveringsmaatschappij en dit Alge-
meen Waterzuiveringsprogramma
voor het Vlaamse Gewest laten op-
stellen. Dit programma, in het jargon
AWP genoemd, is eigenlijk geen plan,
maar eerder een dynamisch beleids-
instrument, dat vertrekt van de reële
toestand inzake de vervuiling van on-
ze oppervlaktewateren. De vervuilen-
de bronnen worden vooreerst geïn-
ventariseerd per hydrografisch bek-
ken en vervolgens meer gedetailleerd
per zuiveringsgebied. Op basis van al-
le beschikbare kwalitatieve en kwanti-
tatieve gegevens en rekening hou-
dend met de reeds bestaande infra-
structuur laat het Algemeen Water-
zuiveringsprogramma dan toe de in-
frastructuur nodig voor de zuivering
van de afvalwaters te programmeren
en uit te voeren. Dat is dus het eerste
instrument waarover wij beschikken.

Daarnaast heeft de wetgever in de wet
van 26 maart 1971 een vergunnings-
stelsel ingevoerd, dat eveneens een
belangrijk beleidsinstrument is. Dit
stelsel laat toe, naast algemene secto-
riële voorwaarden - die zoals u weet
bij koninklijk besluit moeten worden
vastgelegd -, aanvullende bijzondere
voorwaarden op te leggen aan de be-
drijven die een vergunning vragen
voor het lozen van afvalwaters. Deze
lozing kan gebeuren hetzij recht-
streeks in oppervlaktewater - de
voorwaarden zijn in dit geval uite-
raard veel strenger -, hetzij in een col-
lector of riool. Ik vestig er de aandacht
op dat het nog altijd de directeur van
de Waterzuiveringsmaatschappij is
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die deze vergunningen aflevert of wei-
gert. Het is pas in de beroepsfaze dat
de Vlaamse Executieve moet optre-
den om eventueel een eindbeslissing
te nemen.

Ten gronde gaat deze interpellatie
over het toezicht op de naleving van
de opgelegde vergunningsvoorwaar-
den. Dat is inderdaad belangrijk. Dit
toezicht, collega’s, gebeurt wel dege-
lijk en regelmatig. Ik zal straks in dat
verband een paar cijfers geven.

Vooraf wil ik aan de heer Gryp zeggen
dat telkens een proces-verbaal wordt
opgesteld, wanneer de toezichthou-
dende ambtenaren en inspectiedien-
s t e n  v a n  d e  waterzuiveringsmaat-
schappijen overtredingen vaststellen.
Deze processen-verbaal worden dan
doorgestuurd naar de bevoegde Pro-
cureur des Konings.

Verder strekt de bevoegdheid van de
Waterzuiveringsmaatschappij niet.
Gezien de scheiding van de machten
reikt ook onze bevoegdheid niet ver-
der. Wij zijn niet bevoegd om in een of
andere zin druk uit te oefenen op de
Parketten. Het behoort tot de be-
voegdheid van de Procureur des Ko-
nings om, al dan niet te beslissen over
een vervolging. Op dat punt kan ik u
dus, spijtig genoeg, geen precies ant-
woord verstrekken. Wel verwijs ik
naar het stijgend aantal vervolgingen
alsmede naar de veroordelingen die
de jongste vier jaar in verscheidene
correctionele rechtbanken van eerste
aanleg inzake overtredingen van lo-
zingsvoorwaarden werden geveld.

Mijnheer Gryp,  als u vraagt of ik in
sommige gevallen gebruik zal maken
van wat de wetgever in 1971 heeft
voorzien, namelijk het schorsen of het
intrekken van een lozingsvergunning,
verwijs ik u naar artikel 39 van de wet
van 197 1. Hierin is een procedure
voorzien, die bepaalt dat de directeur
van de Waterzuiveringsmaatschappij
aan de Minister een schorsing of in-
trekking van de vergunning moet
voorstellen. Wat eventuele overtre-
dingen in de Gentse Kanaalzone be-
treft, ben ik nog niet gevat door een
dergelijk voorstel van de directeur.
Wel kan ik meedelen dat ik onlangs
voor een in Aarschot gevestigd slacht-
huis artikel 39 heb toegepast, waarbij
de lozingsvergunning is geschorst.

Collega De Weirdt vraagt zich vooral
af of er voldoende metingen gebeu-
ren. In 1985 werden door de Vlaamse
Waterzuiveringsmaatschappij en de
Waterzuiveringsmaatschappij van het
kustbekken in totaal iets meer dan
3.000 monsters van afvalwaters geana-
lyseerd.

Bovendien is er nog het Instituut van
Hygiëne en Epidemiologie dat de op-
pervlaktewateren zelf bemonstert. In
het kanaal Gent-Terneuzen worden in
dit kader op zeven verschillende
plaatsen - onder meer aan de Bel-
gisch-Nederlandse grens - vier keer
per jaar monsters genomen en geana-
lyseerd. Volgende parameters worden
hierbij bepaald : temperatuur, zuurte-
graad, geleidbaarheid - dit is het
zoutgehalte -, hardheid, chloriden,
zware metalen, inzonderheid cad-
mium en nog negentien andere para-
meters. Het IHE onderzoekt deze sta-
len ook bacteriologisch. Door het IHE
werden er ook sporen van halo-ethers
in het kanaal en in de Schelde gevon-
den. Halo-ethers zijn giftige stoffen
waarvan vermoed wordt dat ze kan-
kerverwekkend zijn.

Reeds meer dan twee jaar geleden heb
ik contact opgenomen met mijn colle-
ga van de Waalse Gewestexecutieve,
omdat het onderzoek van het IHE,
wees in de richting van het scheikun-
dige bedrijf Carbochimic te Tertre als
mogelijke oorzaak van de vervuiling
door halo-ethers. Mijn Waalse collega
heeft mij meegedeeld dat, gelet op de
produktieprocessen bij het bedrijf
Carbochimic te Tertre, het quasi on-
mogelijk is dat daar de oorzaak ligt
van de vervuiling van het kanaal en
het Scheldebekken door halo-ethers.
De wetenschappers onderzoeken de-
ze zaak verder. Het zou zelfs mogelijk
zijn dat de vervuiling vele jaren gele-
den is gebeurd en de vervuilende bron
intussen verdwenen is. Deze hypothe-
se wordt verder onderzocht. Zowel de
interpellant als de heer Gryp hebben
gelijk hierop speciaal de aandacht te
vestigen, want de aanwezigheid van
halo-ethers kan de kwaliteit van ons
drinkwater in het gedrang brengen.

Minstens eenmaal per jaar neemt het
IHE speciale monsters teneinde halo-
ethers op te sporen.

De meetresultaten van het IHE en de
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waterzuiveingsmaatschappij en geven
ook een aanduiding over het cumula-
tief effect van bepaalde stoffen, zoals
van de zware metalen in het slib, de
temperatuur en het zoutgehalte van
de oppervlaktewateren.

Een andere vraag van de heer De
Weirdt heeft betrekking op de lozings-
vergunningen. Ik ga niet beweren dat
alle bedrijven in dit gebied reeds over
een lozingsvergunning beschikken.
Er zijn duizenden kleine ondernemin-
gen in Vlaanderen die lozen zonder
vergunning. Alle belangrijke bedrij-
ven echter langs het kanaal Gent-Ter-
neuzen hebben lozingsvergunningen,
die vrijwel allemaal zijn afgeleverd in
de periode 1978-1980 door de toen-
malige dienst voor de zuivering van
afvalwaters van het Ministerie van
Volksgezondheid.

De Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij actualiseert op dit ogenblik
al de vergunningen op basis van de
nieuwe sectoriële lozingsvoorwaar-
den, waarvan er in 1985 een reeks bij
koninklijk besluit werden gewijzigd.
Ingevolge deze actualisering werden
door de VWZ aan sommige onderne-
mingen saneringsplannen opgelegd in
verband met de zuivering van de af-
valwaters. Ik ga de lijst hiervan niet
voorlezen ; ik zal hem u bij gelegen-
heid bezorgen.

In verband met de gemeentelijke con-
trole ben ik voorstander om in de mi-
lieusector een gedeeltelijke decentra-
lisatie tot stand te brengen wat betreft
het toezicht en de controle naar het
gemeentelijke niveau toe. Dit veron-
derstelt echter dat de gemeenten uit-
gerust zijn en beschikken over gekwa-
lificeerd personeel om de onderzoe-
ken te doen. Dat ligt niet in het bereik
van iedere gemeente. De uitspraken
die ik daarover recent heb gedaan
strekken ertoe in het algemeen te on-
derzoeken waar het nemen van mon-
sters door gemeentelijke ambtenaren
zou kunnen gebeuren, mits zij daar-
voor zijn gekwalificeerd en hoe dit op
basis op de bestaande milieuregle-
mentering kan gerealiseerd worden.
Er is het voorbeeld van de geluidshin-
der : wij zijn op de goede weg met ge-
meentelijke ambtenaren die een spe-

ciale vormingscyclus hebben gevolgd
voor het hanteren van meetappara-
tuur. Iets analoogs lijkt mij mogelijk
voor het nemen van monsters van op-
pervlaktewater om vervuiling vast te
stellen. Deze monsters moeten uiter-
aard volgens de regels van de kunst
genomen worden en doorgestuurd
naar de bevoegde
maatschappij.

waterzuiverings-

Ten slotte hebt u de aandacht geves-
tigd op de openbaarheid van de lo-
zingsvergunning. Mag ik uitdrukke-
lijk stellen dat door het milieuvergun-
ningsdecreet, dat vorig jaar in deze
Raad werd goedgekeurd en waarvan
de uitvoeringsbesluiten in de volgen-
de maanden door de Vlaamse Rege-
ring moeten worden goedgekeurd -
de exploitatievergunning geïnte-
greerd wordt in de lozingsvergunning.
Bijgevolg zal ook het aspect Jozing”
aan bod komen tijdens het openbaar
onderzoek, waaraan de milieuvergun-
ning zal onderworpen worden. Mijn
streefdatum om dit nieuwe systeem in
voege te laten treden, is 1 januari
1987.

Dit zal structureel een belangrijke
stap voorwaarts zijn naar een grotere
openheid van de vergunningsaanvra-
gen.

Bij de vraag om iedereen alle mogelij-
ke gedetailleerde gegevens te -ver-
schaffen over de opgelegde lozings-
voorwaarden, wens ik echter uitdruk-
kelij k het grootste voorbehoud te ma-
ken. De voordelen moeten hierbij
zorgvuldig afgewogen worden tegen-
over de voordelen. Dat belet niet dat
ik van oordeel ben dat wij voor een ge-
deelte de problematiek van de vervui-
ling van het oppervlaktewater kunnen
demystifiëren door openbaarheid te
verruimen op terreinen, waar andere
essentiële belangen niet geschaad
worden.

Mijnheer de Voorzitter, hiermee
meen ik in essentie de interpellanten
een antwoord te hebben gegeven.

Ongeacht de appreciatie die men
heeft voor de ludieke acties van een
bepaalde milieugroep met internatio-
nale naam, heeft het beleid in Vlaan-
deren niet gewacht op deze acties om
systematisch, tot een betere controle
te komen op de lozingsvergunningen,

vooral van de bedrijven, met de hoog-
ste vuillast. Om materiële redenen
kan dit slechts geleidelijk gebeuren.
Men schermt nogal vaak met de kwa-
liteitskaart van de waterlopen, gepu-
bliceerd door het Instituut voor Hy-
giëne en Epidemiologie. Wanneer
men deze heel aandachtig onderzoekt
en aanvult met meer gedetailleerde
gegevens, zal men vaststellen dat,
zoals de heer De Weirdt heeft gezegd,
er inderdaad een verbetering is van de
waterkwaliteit sinds 1980.

Ik beweer niet dat daarmee de kous af
is. Ik beweer nog veel minder dat wij
op onze lauweren kunnen gaan rus-
ten. Er is een kwaliteitsverbetering
bereikt, maar voor een aantal opper-
vlaktewaters laat de kwaliteit nog veel
te wensen over. Ons planmatig beleid
gekoppeld aan een streng toezicht op
de lozingsvergunningen moet dan ook
voortgezet worden.

De collega’s, die geïnterpelleerd heb-
ben, en die het beleid van de Vlaamse
Regering willen steunen, dank ik zeer
oprecht voor hun medewerking.

De Voorzitter : De heer De Weirdt
heeft het woord.

De heer P. De Weirdt : Mijnheer de
Voorzitter, allereerst wens ik de Mi-
nister te danken voor zijn omstandig
antwoord. Nochtans zijn er nog enke-
le vragen waarop ik niet onmiddellijk
een bevredigend antwoord heb gekre-
gen.

Ik onderschrijf grif dat de kwaliteit
van het kanaalwater verbeterd is en ik
ben vrij goed geplaatst om daarover te
oordelen want ik woon in de streek.
Deze verbetering neemt echter niet
weg dat, zoals aangegeven is op de
kaart waarop de Minister doelde, dit
water nog altijd van vrij bedenkelijke
kwaliteit is. Ik neem aan dat de in-
spanningen zullen worden voortgezet
en dat deze op termijn tot resultaten
zullen leiden.

Ik heb nog een concrete vraag. Heeft
de Minister uit de meetresultaten, bij-
voorbeeld van het Instituut voor Hy-
giëne en Epidemiologie, kunnen vast-
stellen dat er geregeld overschrijdin-
gen zijn van de normen voor zware
metalen ?

Nog een vraag ten slotte. Langs het
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De Weirdt lende vragen gesteld.

Ten eerste of er overschrij dingen wer-
den vastgesteld inzake zware metalen
door het IHE.

Het IHE neemt alleen monsters van
oppervlaktewaters en niet van de af-
valwateren. Dat is de taak van de Wa-
terzuiveringsmaatschappij. Deze
moeten nagaan of aan de in de lo-
zingsvergunning opgelegde voorwaar-
den wordt voldaan.

Ik heb u de parameters gegeven die
worden gehanteerd bij de analyses.
Als er een overtreding van de vergun-
ning wordt vastgesteld wordt een pro-
ces-verbaal doorgestuurd naar het
Parket van de Procureur des Konings
van het betrokken gebied, in dit geval
van Gent.

Op uw tweede vraag betreffende de
scheikundige nijverheid kan ik ant-
woorden dat er sectoriële voorwaar-
den bestaan voor diverse subsectoren.

Indien noodzakelijk worden in de lo-
zingsvergunningen supplementair
bijzondere voorwaarden opgelegd
door de Directeur van de Vlaamse
Waterzuiveringsmaatschappij.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

In zijn interpellatie over de waterverontreiniging door de bedrijven gelegen langsheen
het Zeekanaal Gent-Terneuzen, wees de heer P. De Weirdt (SP) Minister J. Lenssens
(CVP) op de vaak gebrekkige en onvoldoende controle inzake het naleven van de lo-
zingsvoorwaarden vervat in de lozingsvergunningen

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

kanaal zijn er heel wat scheikundige
bedrijven gevestigd. Als ik goed geïn-
formeerd ben, is de sectoriële norm
voor de scheikunde nog niet vastge-
legd. Waarop baseert men zich nu bij
het toekennen van een lozingsvergun-
ning aan deze bedrijven ?

De Voorzitter : De heer Gryp heeft het
woord.

De heer E. Gryp : Mijnheer de Voorzit-
ter, ook ik dank de Minister voor zijn
antwoord. Een van mijn vragen bleef
volgens mij echter onbeantwoord. Ik
heb namelijk gevraagd in hoever het
bedrijf Rhône-Poulenc, waar enorme
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hoeveelheden cadmium worden
waargenomen, over een uitdrukkelij-
ke vergunning beschikt voor lozingen
die dit zware metaal bevatten ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens : Mijnheer de
Voorzitter, ik zal de heer Gryp schrif-
telij k antwoorden op zijn laatste vraag
omdat ik hier niet precies kan ant-
woorden over de technische aspecten
van de lozingsvergunning van Rhône-
Poulenc.

De heer De Weirdt heeft twee aanvul-

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden van deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag te 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.
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